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OR.BR.0002.32.2021 
 

 

P R O T O K Ó Ł Nr XXXII/21 

z sesji  

Rady Gminy Poraj 

z dnia 28 października 2021 roku 

Zdalny tryb obradowania 

czas trwania obrad: 13
00 

– 14
10 

                                                                                                                                   

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (t. j. 

Dz. U. z 2021 r., poz. 1372) oraz  art. 15zzx ust. 1 i 2 ustawy z dnia 2 marca 2020 roku           

o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem                       

i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji 

kryzysowych (t. j. Dz. U. z 2020 r., poz. 1842 z późn. zm.) XXXII sesję Rady Gminy Poraj      

otworzył o godzinie 13
00

  i prowadził Przewodniczący Rady Gminy p. Sylwester Sawicki. 

Przewodniczący poinformował, że trwające obrady Rady Gminy Poraj na mocy art. 20 ust. 

1b w/w ustawy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz             

i dźwięk. Nagrania obrad zostaną udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej (Bip) i na 

stronie internetowej Gminy Poraj. Udział w sesji jest równoznaczny z wyrażeniem zgody na 

rozpowszechnianie wizerunku utrwalonego podczas obrad, a administratorem danych 

osobowych jest Gmina Poraj reprezentowana przez Wójta Gminy Poraj. 

Następnie serdecznie powitał wszystkich biorących udział w sesji radnych, panią Wójt 

Katarzynę Kaźmierczak oraz kierowników poszczególnych referatów i jednostek 

organizacyjnych. W sesji uczestniczyła Radna Powiatowa p. Zdzisława Polak oraz Kierownik 

Ref. Gospodarki Komunalnej, Inwestycji i Pozyskiwania Środków Urzędu Gminy Poraj (GK) 

p. Adam Zaczkowski 

Przewodniczący sprawdził listę obecności radnych (zał. nr 1), na podstawie której 

stwierdził prawomocność obrad. W chwili sprawdzania obecności w sesji uczestniczyło 10 

radnych a ostatecznie 12. Radni: p. Bartosz Rajczyk i p. Leszek Lach dołączyli do obrad         

w późniejszym czasie. Absencję usprawiedliwili Radni: p. Grzegorz Bojanek, p. Patryk 

Frendowski i p. Dagmara Superson-Kosztyła. 

 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 
 Proponowany porządek XXXII sesji – zał. nr 2, został przekazany radnym, jednostkom 

organizacyjnym i kierownikom poszczególnych referatów Urzędu Gminy Poraj w statutowym 

terminie, tzn. 21 października 2021 r. 

Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak zwróciła się do radnych z trzema wnioskami w sprawie 

zmiany porządku obrad, tzn.: 

1) Wykreślenie punktu 9 w brzmieniu: Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie nieruchomości stanowiącej własność Gminy Poraj – temat został dokładnie 

przedstawiony na wspólnej komisji; 

2) Dopisanie punktu 5a w brzmieniu: Raport o stanie oświaty, który zgodnie z rocznym 

Planem Pracy Rady Gminy Poraj powinien zostać poddany analizie na 

październikowej sesji; 

3) Dopisanie punktu 11a w brzmieniu: Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 

232(XXX)21 Rady Gminy Pora z dnia 30 września 2021 r. w sprawie zmian               
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w budżecie Gminy Poraj na 2021 rok – co jest konsekwencją przekazanych 

telefonicznie zaleceń Regionalnej Izby Obrachunkowej; 

W związku z brakiem innych uwag Przewodniczący p. Sylwester Sawicki zarządził 

głosowanie nad postawionymi wnioskami i przypomniał, że zmiana porządku obrad wymaga 

bezwzględnej większości głosów ustawowego składu rady. 

1) Wniosek w sprawie wykreślenia punktu 9 został przyjęty jednogłośnie – 10 głosów 

„za”. Protokół głosowania imiennego to zał. nr 3. 

2) Wniosek w sprawie dopisania punktu 5a został przyjęty jednogłośnie – 10 głosów 

„za”. Protokół głosowania imiennego to zał. nr 4 do protokołu. 

3) Wniosek w sprawie dopisania punktu 11a został przyjęty jednogłośnie – 10 głosów 

„za”. Protokół głosowania imiennego to zał. nr 5 do protokołu. 

Przewodniczący po zakończonym głosowaniu poinformował, że porządek po zmianach nie 

podlega głosowaniu zgodnie z §23 ust. 7 Statutu Gminy Poraj. 

Prządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu z sesji Nr XXX/21 z dnia 30 września 2021 r.  

4. Przyjęcie Protokołu z nadzwyczajnej sesji Nr XXXI/21 z dnia 21 października 2021 r. 

5. Informacja o oświadczeniach majątkowych Radnych Gminy Poraj. 

5a. Raport o stanie oświaty.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

na 2022 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie Gminy 

Poraj na 2022 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na 2022 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Poraj. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2021 rok. 

 11a. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 232(XXX)21 Rady Gminy Poraj z dnia              

30 września 2021 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2021 rok. 

12. Sprawy różne. 

13.  Zamknięcie sesji. 

 

3. Przyjęcie Protokołu z sesji nr XXX/21 z dnia 30 września 2021 r. 

 Projekty protokołów z XXX i XXXI nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Poraj radni 

otrzymali drogą elektroniczną w dniu 22 października 2021 r. Nie zgłoszono poprawek do 

w/w dokumentów. W związku z tym Przewodniczący zarządził nad nimi głosowanie. 

Protokół Nr XXX/21 przyjęto „jednogłośnie” – 10 głosów „za”. 

Protokół głosowania imiennego to zał. nr 6. 

 

4. Przyjęcie Protokołu z nadzwyczajnej sesji Nr XXXI/21 z dnia 21 października     

2021 r. 
 Protokół Nr XXXI/21 zatwierdzono jednogłośnie – 10 głosów „za”. Protokół głosowania 

imiennego to zał. nr 7. 
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5. Informacja o oświadczeniach majątkowych Radnych Gminy Poraj. 
 Z informacji pisemnych Urzędu Skarbowego w Myszkowie oraz Śląskiego Urzędu 

Wojewódzkiego stanowiących zał. nr 8 i 9 do protokołu wynika, że nie stwierdzono 

nieprawidłowości w złożonych przez radnych oświadczeniach majątkowych za 2020 r.. 

Materiały te radni otrzymali drogą elektroniczną.  

 

5a. Raport o stanie oświaty. 
  Dokument pisemny dotyczący w/w punktu porządku obrad to zał. nr 10 do 

protokołu. Nie wniesiono do niego żadnych uwag.  

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na 2022 rok -  projekt uchwały to zał. nr 11 do protokołu. 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki przypomniał, że wszystkie projekty uchwał 

zostały pozytywnie zaopiniowane przez radnych na Komisji wspólnej w dniu 26 października 

2021 r. 

Radni nie wnieśli uwag.  

 

Uchwała NR 234(XXXII)21 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na 2022 rok  (zał. nr 12) została zatwierdzona – 9 głosów „za”, 1 głos 

nieoddany. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 13 do protokołu. 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie 

Gminy Poraj na 2022 rok -  projekt uchwały to zał. nr 14 do protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag.  

 

Uchwała NR 235(XXXII)21 w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie 

Gminy Poraj na 2022 rok (zał. nr 15) została zatwierdzona  – 9 głosów „za”, 1 głos 

nieoddany. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 16 do protokołu. 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na 2022 rok – projekt uchwały to zał. nr 17 do protokołu. 

Brak uwag. 

 

Uchwała NR 236(XXXII)21 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na 2022 rok (zał. nr 18) została zatwierdzona „jednogłośnie” – 10 głosów 

„za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 19 do protokołu. 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Poraj – projekt uchwały to zał. nr 20 do protokołu. 

Projekt wykreślony z porządku obrad. 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej – 
projekt uchwały to zał. nr 21 do protokołu. 

Radni nie zgłosili uwag. 
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Uchwała NR 237(XXXII)21 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej (zał. nr 

22) została zatwierdzona jednogłośnie – 10 głosów „za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 23 do protokołu 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2021 rok - 
projekt uchwały to zał. nr 24 do protokołu. 

Brak uwag. 

 

Uchwała NR 238(XXXII)21 w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2021 rok (zał. nr 25) 

została zatwierdzona jednogłośnie  – 10 głosów „za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 26 do protokołu. 

 

11a. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 232(XXX)21 Rady Gminy Poraj 

z dnia 30 września 2021 roku w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2021 

rok - projekt uchwały to zał. nr 27 do protokołu. 

Brak uwag. 

 

Uchwała NR 239(XXXII)21 zmieniająca Uchwałę Nr 232(XXX)21 Rady Gminy Poraj z 

dnia 30 września 2021 roku w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2021 rok (zał. nr 28) 

została zatwierdzona jednogłośnie  – 10 głosów „za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 29 do protokołu. 

 

12. Sprawy różne. 
W punkcie tym głos zabrali: 

 Radna p. Ewa Masłoń, korzystając z obecności na sesji Radnej Powiatowej p. Zdzisławy 

Polak zapytała, w jaki sposób były przyznawane środki w ramach Polskiego Ładu, gdyż po 

przeanalizowaniu sytuacji, w której Gmina Poraj otrzymała na remont mostu na ul. 

Nadrzecznej w Poraju kwotę 2 mln 470 tys. zł, okazuje się, że w rankingu 102 gmin           

w województwie śląskim jest na setnej pozycji, oczywiście wyraziła zadowolenie, że 

przynajmniej taka suma zasili budżet gminny, jednakże chciała wiedzieć, czy w kolejnych 

ewentualnych rozdaniach kryteria według, których są przyznawane środki będą bardziej 

czytelne i klarowne, w nawiązaniu do jej wcześniejszych zgłoszeń odnośnie konieczności 

wymiany nieświecących lamp na ul. Browarnej i Wolności poinformowała, że pozostała 

jeszcze tylko jedna lampa do wymiany, co pozwoli sobie dokładnie nakreślić                     

w wiadomości mailowej; 

 Radna Powiatowa p. Zdzisława Polak poinformowała, że w ramach Polskiego Ładu Powiat 

Myszkowski ogółem otrzymał 15 mln zł, jeżeli chodzi o zadania, które dostał sam powiat 

należy wymienić przebudowę drogi powiatowej DP 1012 na odcinku Poraj – Jastrząb, 

będą również zakupione 3 autobusy elektryczne, z których prawdopodobnie również 

będzie korzystać Gmina Poraj, szczegółowy podział środków nie jest jej znany, na który 

zresztą nie miała żadnego wpływu, na dzisiejszej sesji dowiedziała się, że Gmina Poraj 

otrzymała dofinansowanie na jedno z trzech zadań, na które były składane wnioski; 

 Radna p. Ewa Masłoń zaznaczyła, że wnioskowano również o środki na basen w Żarkach 

Letnisku (ŻL), tym bardziej, że na takie realizacje zostały przekazane środki w innych 

gminach, podkreśliła, że należy się cieszyć z tego, że dotacja nie jest zerowa jak                 

w poprzednim rozdaniu, nie mniej jednak na podstawie analizy otrzymanych 

dofinansowań przez gminy ościenne nie widzi zasadności w ich przyznawaniu; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak sprostowała, że pierwszy wniosek dotyczył budowy 

kanalizacji w ŻL a nie remontu basenu; 

Do posiedzenia dołączył Radny p. Bartosz Rajczyk. 
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 Radna Powiatowa p. Zdzisława Polak ponownie podkreśliła, że nie ma wiedzy co do 

składanych wniosków jak również żadnego wpływu na sposób ich oceniania, 

podziękowała za zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały dotyczącego sprzedaży 

nieruchomości gminnej w ŻL, poprosiła również, aby w przyszłości każdy zamiar 

sprzedaży majątku gminnego był poprzedzony konsultacjami społecznymi, zapytała           

o termin zakończenia budowy drugiego etapu kanalizacji w ŻL oraz doprowadzenia ul. 

Nadrzecznej w ŻL do właściwego stanu użytkowania, zaznaczyła, że takie pytanie padło 

na zebraniu wiejskim, ale niestety pozostało bez odpowiedzi, poprosiła także, aby więcej 

uwagi zwracać na wycinkę drzew i zaangażować w to ochronę środowiska, przytoczyła 

przykład wycięcia w ostatnim czasie prawdopodobnie za zgodą nadleśnictwa 80 drzew na 

posesji przy ul. Zielonej w ŻL, zastanawiała się również, czy nie odczytywanie  przez 

Przewodniczącego Rady podczas sesji projektów uchwał, tym bardziej podatkowych jest 

zgodne z Regulaminem Rady Gminy; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki poinformował, że na początku kadencji została 

przez wszystkich radnych podjęta decyzja o nieodczytywaniu treści uchwał, podkreślił, że 

dyskusja merytoryczna nad danym dokumentem jest prowadzona w zależności od potrzeb; 

 Radna Powiatowa ponownie stwierdziła, że decyzje w sprawach choćby podatków są 

bardzo ważne dla mieszkańców, dlatego też jej zdaniem dobrze byłoby takie dokumenty 

odczytywać na sesji; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki podkreślił, że była to decyzja większości, natomiast 

z wszystkimi projektami uchwał można się zapoznać w Biuletynie Informacji Publicznej; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak stwierdziła, że prawdopodobnie nikt z tzw. dołów 

samorządowych nie zna i nie pozna kryteriów, według których były rozdysponowywane 

środki w ramach Polskiego Ładu, zdziwienie wywołała konieczność uzasadniania we 

wniosku oczywistych potrzeb mieszkańców 500 – set znakami, jednakże największe 

zdziwienie wywołało brak właśnie jasnych kryteriów, którymi kierowano się przy 

rozdawaniu środków, potwierdziła, że Gmina Poraj jest jedną z trzech najmniej 

uposażonych przez Polski Ład gminą w województwie śląskim, potwierdziła również, że 

Gmina Poraj będzie beneficjentem dwóch innych projektów ze Starostwa Powiatowego, 

tzn. wspomniane przez Radną p. Polak autobusy i ścieżka pieszo- rowerowa, co jest 

wynikiem bardzo dobrej współpracy z tym urzędem; 

 Radna p. Ewa Masłoń zapytała o konkretny termin przekazania środków, które będzie 

trzeba wprowadzić do budżetu oraz o kwestię wkładu własnego; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak wyjaśniła, że w ciągu pół roku od promesy czyli 

informacji o przyznaniu środków należy zacząć realizować projekt budowy mostu na ul. 

Nadrzecznej w Poraju, co będzie z pewnością trudną procedurą z uwagi na to, że trzeba        

w to włączyć program funkcjonalno – użytkowy oraz prawdopodobnie trudne negocjacje     

z Wodami Polskimi, podkreśliła również, że nie są wiadome informacje co do sposobu 

przekazania środków, jak również wkładu własnego, odnośnie pytań Radnej p. Polak 

odpowiedziała, że nie jest prawdą to, co powiedziała na temat zakończenia budowy 

kanalizacji w ŻL, gdyż na zebraniu wiejskim został podany konkretny termin, tzn. 

kanalizacja w ciągu ul. Nadrzecznej została położona a wykonawca ma czas do końca  

miesiąca na położenie nawierzchni, wyraziła nadzieję, że będzie to również dotyczyć 

położenia na nowo chodnika i niezbędnego odwodnienia w tej ulicy, o czym zresztą 

również była mowa na przedmiotowym zebraniu, w kwestii nadmiernej wycinki drzew 

poinformował, że jej zdaniem za takie działania w głównej mierze odpowiadają Lasy 

Państwowe, a gigantyczną, wręcz nie kontrolowaną przez społeczeństwo wycinkę drzew 

można zauważyć niemalże w każdym nadleśnictwie, dlatego też w tej sferze powinna się 

objawiać aktywność szczególnie osób publicznych, którzy mają coś do powiedzenia; 
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 Radny p. Marcin Makuch zwrócił uwagę na to, że w ciągu ul. Nadrzecznej istniał chodnik, 

który został zniszczony w trakcie prac, dlatego też jego zdaniem powinien zostać 

odbudowany w ramach prowadzonej inwestycji  a nie za dodatkową opłatą; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak podkreśliła, że chodnik ten nie został zniszczony              

w całości a jedynie w niektórych odcinkach musiał zostać naruszony a zadaniem 

wykonawcy zgodnie z umową jest odtworzenie jego stanu sprzed inwestycji, co w tym 

przypadku oznaczałoby uzupełnienie pustych miejsc chyba najstarszą kostką w Gminie, 

dlatego też po zastanowieniu stwierdzono, że taki sposób działania może wygenerować 

tylko dodatkowe problemy, typu brak odpowiedniego odwodnienia oraz brak właściwego, 

spełniającego nowoczesne standardy chodnika, a to z pewnością nie leży w gestii 

wykonawcy; 

 Radny p. Marcin Makuch spytał, czy będzie tam również ścieżka rowerowa; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak poinformowała, że temat dotyczy wyłącznie chodnika; 

 Radna p. Barbara Caban zapytała, czy została zgłoszona konieczność wyrównania odcinka 

pobocza od ul. Dąbrowskiego w kierunku Dino, gdyż mieszkańcy są zmuszeni chodzić 

ulicą; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak nie miała konkretnych informacji w tym zakresie                

i zobowiązała się przekazać te sprawę odpowiednim osobom do realizacji; 

 p. Adam Zaczkowski powiedział, że do niego również bezpośrednio nie dotarło takie 

zgłoszenie, jednakże zobowiązał się to sprawdzić, bo być może sprawa może być już 

rozwiązana; 

 Radna p. Jolanta Chmura zapytała, czy ulice Długa i Brzozowa, które zostały mocno 

zniszczone będą wyrównane na dłuższych odcinkach niż tylko do wykonanej kanalizacji, 

przypomniała także o swojej prośbie dotyczącej wycięcia krzaków naprzeciwko sklepu 

Rogalik w ŻL, które zasłaniają stojący tam znak drogowy, wyraziła nadzieję, że ciągłe 

poruszanie przez radnych tematu dotyczącego konieczności odtworzenia nawierzchni 

asfaltowej w ciągu ul. Nadrzecznej w końcu przyniesie pozytywny efekt oraz nawiązała 

również do poruszonego wcześniej tematu dotyczącego wycinki drzew i zapytała, czy za 

wydawanie pozwoleń wycięcia drzew na prywatnych posesjach odpowiedzialne są też 

Lasy Państwowe; 

 Kierownik Ref. GK p. Adam Zaczkowski wyjaśnił, że w umowie kwestia naprawy dróg 

polega na przywróceniu ich do stanu sprzed inwestycji, czyli drogi gruntowe będą 

naprawiane w technologii gruntowej a na ul. Nadrzecznej powstanie nowy asfalt; 

 Radna p. Jolanta Chmura zwróciła uwagę, że na wymienionych przez nią ulicach został 

wysypany tłuczeń, ale na bardzo krótkich odcinkach, dlatego też chciała wiedzieć, co            

z resztą tych zniszczonych dróg; 

 Radny p. Marcin Makuch przypomniał, że na ul. Brzozowej mieszkańcy sfinansowali 

położenie frezu i zapytał, czy zostanie on w tym miejscu przywrócony; 

 Kierownik Ref. GK p. Adam Zaczkowski  potwierdził i dodał, że jest zapewnienie ze 

strony wykonawcy, że odcinki dróg nie objęte inwestycją a jednak zniszczone wskutek 

prowadzonych prac zostaną naprawione, podkreślił, że inwestycja jest ciągle w trakcie 

realizacji a firma ma czas na jej zakończenie do końca miesiąca, zwrócił uwagę na 

ogromną potrzebę wykonania odwodnienia w ul. Nadrzecznej, zobowiązał się zająć 

tematem wycięcia krzaków przy znaku drogowym, wyjaśnił również, że w kompetencji 

Gminy nie ma możliwości ingerencji w wycinkę drzew na użytkach leśnych, gdyż Gmina 

może odnieść się tylko do takich wniosków, które dotyczą wycinki drzew rosnących na 

działkach budowlanych; 

Do posiedzenia dołączył Radny p. Leszek Lach. 
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 Radna p. Jolanta Chmura powiedziała, że dokładnie interesuje ją właśnie wycinka drzew 

na terenach budowlanych, na których niestety wycina się nadmierna ilość drzew i porosiła, 

Bay zezwolenia w tym zakresie wydawać w sposób kontrolowany; 

 Radna Powiatowa p. Zdzisława Polak zwróciła uwagę p. Zaczkowskiemu na to, że myli 

pojęcia, gdyż jest różnica pomiędzy lasami państwowymi i lasami prywatnymi,                  

w przypadku tych drugich pozwolenia na wycinkę drzew wydają nadleśnictwa i sprawa 

leży po stronie Nadleśnictwa w Złotym Potoku a być może również w Poraju, gdyż jej 

zdaniem mamy nadleśnictwo, które wydaje  decyzje odnośnie lasów prywatnych i wydaje 

decyzje do lasów państwowych, poprosiła również ochronę środowiska o pomoc                

w zwracaniu większej uwagi na ten problem i zobowiązała się poruszyć przedmiotowy 

temat również w powiecie, podkreśliła, że zakres wycinki drzew na działkach leśnych 

wynika również z planu zagospodarowania przestrzennego, wsparła także wypowiedź 

Radnego p. Makucha mówiąc, że firma powinna oddać teren po inwestycji w identycznym 

stanie jak przed jej rozpoczęciem a stan chodnika na ul. Nadrzecznej nie budził jej 

zdaniem żadnych zastrzeżeń, zaprzeczyła słowom p. Wójt jakoby chodnik ten był jednym 

z najstarszych chodników w Gminie; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak w nawiązaniu do wypowiedzi przedmówczyni zapytała, 

czy interesuje ją kwestia odwodnienia, które jest niezwykle istotne dla mieszkańców ul. 

Nadrzecznej, gdyż jednoznacznie stwierdzono, że położenie jedynie asfaltu spowoduje 

zalewanie położonych przy niej posesji a wypowiedzi p. Polak odbiera jako sposób na 

wzbudzenie niepokoju nawet przy słusznej idei ; 

 Radna Powiatowa p. Zdzisława Polak stwierdziła, że kierując się gospodarskim rozumem 

powinno się wykonać odwodnienie po stronie, gdzie nie ma chodnika, gdyż tamtejsze 

posesje są najbardziej narażone na zalewanie, natomiast od strony chodnika nikt nie 

podnosił, że istnieje taki problem, zapytała również, kiedy nastąpi przejście z głównym 

kolektorem kanalizacyjnym pod torami; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak zapytała Radną p. Polak, z jakich środków Gmina miałaby 

wykonać taką inwestycję, skoro nie uzyskała dofinansowania, o które się starała w jednym 

z wniosków w ramach Polskiego Ładu, nawiązała również do wypowiedzi Radnej p. Polak 

odnośnie wycinki drzew mówiąc, że Lasy Państwowe i Nadleśnictwa to jest ta sama firma; 

 Radna Powiatowa p. Zdzisława Polak powiedziała, że nie jest to prawda, Nadleśnictwa to 

Nadleśnictwa a Lasy Państwowe to gospodarstwa leśne; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak  określiła wypowiedź przedmówczyni za kompromitującą; 

 Radna p. Zdzisława Polak przypomniała, że pod drogą wojewódzką taki kolektor został 

przeprowadzony w odpowiednim czasie, tzn. w trakcie jej budowy, stwierdziła, że kierując 

się metodą gospodarską w podobny sposób powinno się było postąpić, gdy remontowany 

był przejazd kolejowy, należało wówczas zadbać o niezbędne pozwolenia i oczywiście 

środki, które do przeprowadzenia samej rury z pewnością nie byłyby duże; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak zapytała, co zdaniem Radnej p. Polak oznacza termin: tani 

koszt; 

 Radna p. Zdzisława Polak odpowiedziała, że nie jest kosztorysantem a od odpowiedzi na 

to pytanie p. Wójt ma cały sztab ludzi; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki w imieniu swoim i mieszkańców podziękował za 

naprawę lamp na ul. Koziegłowskiej w Jastrzębiu; 

 p. Adam Zaczkowski wtrącił dygresję informując tym samym Radną p. Polak, że na 

budynku Nadleśnictwa Złoty Potok wisi czerwona tablica z napisem: Lasy Państwowe 

Nadleśnictwo Złoty Potok, co oznacza, że fatycznie jest to ta sama firma, odnośnie 

budowy kanalizacji wyjaśnił, że w przypadku drogi wojewódzkiej można było sobie 

pozwolić w ramach odrębnego zlecenia na  przeprowadzenie kolektora pod drogą z uwagi 

na to, że prace były kompleksowe, z pełnym korytowaniem, dzięki temu koszt był dwa 
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razy tańszy niż przy przecisku kontrolowanym w trakcie budowy samej kanalizacji, 

podkreślił, że absolutnie to nie są takie same sytuacje a zakres prac na torach nie dawał      

w ogóle możliwości wykonania takiej inwestycji ze względu na brak zgody ze strony PKP, 

dlatego też ważniejsze jest pozyskanie na to środków zewnętrznych, które niestety jak 

widać Gminę Poraj omijają; 

 Radna p. Ewa Masłoń w nawiązaniu do wypowiedzi Radnej p. Polak odnośnie 

nieodczytywania na sesji istotnych dla mieszkańców uchwał podatkowych przypomniała, 

że uzasadnienia tych projektów wskazują, że praktycznie każdorazowo podwyżki oscylują 

jedynie w granicach wskaźnika inflacyjnego publikowanego przez GUS, jednocześnie 

zwróciła uwagę na wprowadzanie również innych opłat, ale bez żadnych uzasadnień np.     

w branży energetycznej, co z pewnością będzie skutkować tym, że Gmina po 

rozstrzygnięciu przetargu zapłaci za energię dwa razy więcej niż w bieżącym roku, 

poinformowała także, że podobna sytuacja dotyczy przedsiębiorców i nakreśliła 

dramatyczną sytuację w tym sektorze, w nawiązaniu do tego zapytała Radną p. Polak o to, 

czy może zorientować się dlaczego przedsiębiorcy, którzy w ramach Polskiego Ładu 

poniosą już i tak dużo większe koszty to jeszcze dodatkowo obciąża się ich innymi, 

nieuzasadnionymi podwyżkami i poprosiła Radną p. Polak o intensywne działanie, aby 

środki zewnętrzne częściej wpływały do budżetu Gminy Poraj oraz o zorientowanie się, 

kto jest odpowiedzialny za rozdzielanie tych dotacji i jaki kryteriami się kieruje, zapytała 

również p. Zaczkowskiego, czy na podstawie prowadzonych kontroli w zakresie 

posiadanych przez mieszkańców palenisk, źródeł ciepła, sposobów odbioru nieczystości 

ciekłych czy sposobu utrzymania zwierząt można wyciągnąć już konkretne wnioski; 
 Radna Powiatowa p. Zdzisława Polak poinformowała, że wie z jakiej gminy pochodzi         

i jaka jest jej rola, dlatego też nie trzeba jej prosić o to, żeby lobbowała za tym, aby Gmina 

Poraj zyskiwała jak najwięcej, co zresztą czyni nieustannie i poprosiła, aby jej nie 

obwiniać za to, że Gminie Poraj przyznano mało środków, gdyż nie ma na to żadnego 

wpływu, a tym bardziej nie odpowiada za podwyżkę energii; 
 Kierownik Ref. GK p. Adam Zaczkowski  zaznaczył, że najważniejsze, co                           

w prowadzonych kontrolach udało się uzyskać, to asysta Policji, gdyż gminy, które nie 

mają Straży Gminnej pomimo uprawnień do kontroli nie mają możliwości bezpośredniego 

karania mieszkańców, co przynosi niestety najlepszy skutek w dostosowywaniu się do 

obowiązujących przepisów, efektem kontroli z pewnością jest wzmożony ruch szambiarek 

i ogólne zainteresowanie mieszkańców tematyką kontroli; 
 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak w ślad za przedmówcą pochwaliła bardzo dobrą 

współpracę z Komisariatem Policji w Koziegłowach, który  jest bardzo pomocny                

w nakreślonym problemie. 

  

13.  Zamknięcie sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku sesji Przewodniczący p. Sylwester Sawicki 

podziękował wszystkim za udział w obradach i o godzinie 14
10

 zamknął XXXII sesję Rady 

Gminy Poraj. 

 

 

Protokolant 

Inspektor 

 

Agnieszka Dudek      Przewodniczący 

                 Rady Gminy Poraj 

      

      Sylwester SAWICKI 
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